
Protokół  Nr XIII/2004

z obrad Rady Miasta Radziejów

odbytych w dniu 29 czerwca 2004 roku

Obrady rozpoczęto o godzinie 11-tej.

Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum,

b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,

c) przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Rady.

2. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta.

3. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miasta.

4. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych i kulturalnych.

5. Sprawozdanie z działalności KS „Start” i Ogniska TKKF „Radziejowianka”. 

6. Ocena  przygotowań  w/w  placówek  do  organizacji  czasu  wolnego  dzieci  i  młodzieży

w czasie wakacji.

7. Podjęcie uchwał.

8. Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych.

9. Wolne wnioski i zakończenie obrad.

Ad. 1 Sprawy organizacyjne

– XIII  obradom  Rady  Miasta  Radziejów  przewodniczył  Pan  Marek  Pawlak   -

Przewodniczący Rady Miasta,

– Przewodniczący  Rady  powitał  Radnych  i  zaproszonych  gości  oraz   poinformował

zebranych, że w sesji uczestniczy po raz pierwszy p. Dariusz Jałoszyński – zwycięzca

konkursu  na  Dyrektora  PSP  Nr  1  w  Radziejowie.  Przewodniczący  życzył  nowemu

Dyrektorowi powodzenia w pracy zawodowej;

– Przewodniczący stwierdził quorum – informując, że w obradach uczestniczy 10 Radnych 

  (nieobecni  Radni:  Paweł  Czarnecki,  Remigiusz  Koźmiński,  Lesław  Kurant   i  Jacek

Malinowski); 



– przed przyjęciem  porządku obrad  Przewodniczący poinformował  Radę,  że   Zastępca

Przewodniczącego Komisji zdrowia, oświaty kultury i spraw socjalnych złożył pisemne

zawiadomienie  o  wycofaniu   swojego  wniosku  w  sprawie  przyznania  Odznaki.

W  związku  z  powyższym należ  zdjąć  z  punktu  7  porządku  obrad  projekt  uchwały

Nr XIII/99/2004. Przewodniczący zaproponował aby pkt  4 i 5 porządku obrad połączyć

z  punktem  6,  który  wiąże  się  tematycznie  w  jedno  zagadnienie.  Po  wprowadzeniu

zaproponowanych zmian – porządek obrad  przyjęto jednogłośnie;

– sekretarzem  sesji  została Radna  Bożena Bogacz;

– do protokółu  Nr XII/2004  z poprzedniej  sesji  nie wniesiono uwag,  protokół został

przyjęty jednogłośnie.  Protokół z sesji  znajduje się do wglądu w biurze obsługi Rady

Miasta.

Ad. 2 Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta

Burmistrz Miasta p. Sławomir Bykowski złożył Radzie Miasta sprawozdanie z podjętych

w okresie sprawozdawczym zarządzeń.

Sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik do protokołu.

Ponadto Burmistrz przybliżył Radnym problem poruszony w artykule prasowym jaki ukazał

się we wczorajszej „Gazecie Kujawskiej”.  Sprawa dotyczy  handlu prowadzonego poza

targowiskiem. W przedmiotowej sprawie Prezes Spółki „Rexpol” p. Piotr Szyper przesłał

pismo,   w którym wskazuje, że prowadzona przy  zbiegu ulic Objezdna – Niska, działalność

handlowa jest niezgodna z prawem, a także zagraża bezpieczeństwu pieszych. Burmistrz

wyjaśnił,  że  działalność ta  prowadzona jest  na  gruncie  prywatnym, nie   jest  własnością

komunalną Miasta. Z tego też względu zaniechano pobierania opłaty targowej od osób tam

handlujących. Kierownik Referatu  GKM został  zobowiązany do umieszczenia  na terenie

należącym do Miasta tablicy informującej o zakazie prowadzenia działalności handlowej.

Bez względu na to jaka decyzja zapadnie w tej sprawie, będą głosy krytyczne. Miasto dąży

do ugodowego rozwiązania tego problemu. Do Pana Benedykcińskiego, który zarządza tym

placem zostało  wysłane  oficjalne  pismo,  aby określił  swoje  stanowisko  w  tej  sprawie.

Ponadto  zaproponowano  kierownictwu  pawilonu  handlowego,  aby rozważyli  możliwość

uruchomienia stoiska handlowego z warzywami i owocami na zewnątrz pawilonu. Do dnia

dzisiejszego nie ma reakcji na naszą propozycję. Trzeba mieć świadomość, że trudno będzie

zadowolić  wszystkich  zainteresowanych  tym  problemem.  Decyzję  w  tej  konfliktowej

sprawie podejmą dzisiaj Radni w formie uchwalenia stosownej uchwały.



Ad. 3  Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Miasta

Przedmiotowe sprawozdania złożyli:

– Radny J. Bartz – Przewodniczący Komisji gospodarki komunalnej i mieszkaniowej, który

przedstawił  Radzie  zakres  zagadnień  stanowiących  przedmiot  posiedzenia  Komisji

odbytego w dniu 23 czerwca br. Komisja wydała pozytywną opinię w zakresie celowości

budowy kotłowni miałowej przy PSP Nr 1 jako alternatywnego źródła ciepła oraz zgłosiła

wniosek  do  Zakładu  Energetycznego  w  sprawie   wcześniejszego  wyłączania

(o 1 godzinę) oświetlenia ulicznego w Mieście. Informację Przewodniczącego Komisji

uzupełnił  dodatkowo  Burmistrz  Miasta,  który  przedstawił  Radzie  aktualną  sytuację

w zakresie  przyszłej  gazyfikacji  Miasta.  Jest  to  bardzo ważna dla  Miasta  inwestycja,

jednak jej realizacja przeciąga się w czasie. Jest to temat trudny zarówno dla Miasta jak

i Spółdzielni Mieszkaniowej. Ceny oleju opałowego wykorzystywanego w kotłowniach

osiedlowych wzrosły już kilkakrotnie.  Ma to istotny wpływ na podwyższenie kosztów

utrzymania mieszkań. Pomorska Spółka Gazowa w Bydgoszczy, która miała realizować

tę inwestycję otrzymała zgodę na warunki podłączenia tylko dla Kruszwicy. Praktycznie

nie ma już szansy na to, aby inwestycja ta została rozpoczęta jeszcze w tym roku.

– sprawozdanie z pracy Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego złożył  Zastępca

Przewodniczącego  Komisji Mariusz Lewicki. Na posiedzeniu, które odbyło się w m-cu

czerwcu, po zapoznaniu się z przedstawionymi materiałami, Komisja wyraziła pozytywną

opinię w zakresie zmian w dochodach i wydatkach budżetowych na rok bieżący oraz

zaopiniowała projekty uchwał w sprawach:  inwestycji miejskich tj.  termomodernizacji

budynku administracyjnego i  budowy kotłowni  miałowej  w  PSP Nr  1  i  zaciągnięcia

długoterminowego kredytu celowego.

W dalszej części pktu 3 porządku obrad – Przewodniczący Rady zapoznał Radnych z treścią

pism skierowanych do Rady w okresie między sesjami:

– pismo p. Dyrektor MiPBP w sprawie przygotowań do obchodów w przyszłym roku 30-tej

rocznicy  śmierci  Franciszka  Becińskiego.  Twórczość  tego  Poety  jest  mało  znana.

Planowane  jest  wydanie  zbioru  wierszy  Poety.  Orientacyjny  koszt  wydania  tomiku

wyniósłby  około  12  tys.  złotych.  Pani  Dyrektor  zwróciła  się  do  Rady  o  wsparcie

finansowe tego przedsięwzięcia.



Przewodniczący Rady potwierdził, że przedstawiona inicjatywa jest godna uwagi. Miasto

włączy się do tej akcji w miarę posiadanych środków.

Ad.4  Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych i kulturalnych

W  związku  z  tym,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowe  sprawozdania  z  poszczególnych

placówek przed obradami Rady, odstąpiono od odczytywania materiałów.

Dyrektorzy placówek złożyli dodatkowe, uzupełniające informacje i dopowiadali na pytania

Radnych:

-   p. E. Smętek – Dyrektor PP Nr 1

poinformowała,  że  zgodnie  z  przyjętą  organizacją  pracy,  placówka  będzie  nieczynna

w  lipcu.  Na  sierpień  planowano  zorganizowanie  wypoczynku  dla  dzieci  w  formie

półkolonii. Pomimo licznych informacji na ten temat, zgłosiło się jedynie 4 dzieci. Z tego

względu odstąpiono od organizowania półkolonii w przedszkolu.

Przewodniczący Rady wskazał na pozytywną ocenę pracy tej placówki wystawioną przez

wizytatora z  ramienia Kuratorium Oświaty.

-   p. L. Hałas – Dyrektor PSP Nr 1 

uzupełniła  złożoną  Radzie  informację  o  zakres  już   przeprowadzonych i   planowanych

remontów prowadzonych w czasie wakacji:

– remont sali gimnastycznej; wymiana okien, naprawa parkietu, malowanie 

– wymiana drzwi wejściowych

– renowacja stolików i krzeseł w salach lekcyjnych

– wymiana tablic szkolnych

– renowacja sprzętu szkolnego.

W  czasie  wakacji  20  uczniów  weźmie  udział  w  kolonii  organizowanej  w  Krościenku,

16  dzieci  uczestniczyć  będzie  w  4-dniowym biwaku.  Ponadto  kilkoro  uczniów  będzie

przebywać na koloniach organizowanych przez Kuratorium.

Radny W. Juszczyński – zapytał czy szkoła będzie organizowała formy wypoczynku dla

dzieci pozostających w domach.



Pani  Dyrektor  odpowiedziała,  że  w bieżącym roku nie  będzie  prowadzona  żadna forma

zorganizowanego wypoczynku wakacyjnego.

Przewodniczący  Rady zaznaczył,  że  na  uwagę  zasługuje  fakt  prowadzenia  przez

nauczycieli  nieodpłatnych zajęć. Jest to bardzo istotna forma współpracy z uczniami.

-   p. P. Krupiński – Dyrektor  PG Nr 1 

przedstawił  informację  na  temat  wyników  dydaktycznych  gimnazjum.  Przeprowadzony

egzamin  zewnętrzny  wypadł  bardzo  dobrze.  Uczniowie  osiągnęli  wyniki  wyższe  niż

w powiecie, okręgu i województwie.

Zakres prowadzonych  w czasie wakacji remontów obejmuje malowanie klas lekcyjnych. 

 Szkoła otrzymuje bardzo dużą pomoc ze strony Rady Rodziców.

Jeżeli  chodzi  o  wypoczynek  –  w  pierwszym  tygodniu  wakacji  zorganizowano  zajęcia

sportowe  dla  uczniów klas  pierwszych.  Zajęcia  prowadzone  są  w  świetlicy i  pracowni

komputerowej.

Przewodniczący Rady podkreślił, że nauczyciele gimnazjum licznie włączyli się do akcji

pod  hasłem   „Cała  Polska  czyta  dzieciom”.  W  ramach  tej  akcji  odbyły  się  spotkania

z  dziećmi  przebywającymi  w  szpitalu  oraz  w  Specjalnym  Ośrodku  Szkolno-

Wychowawczym.

Do złożonych przez placówki oświatowe sprawozdań, Samorządowy Zespół Ekoniomiczno-

Administracyjny   Placówek  Oświatowych  przygotował  informacje  dotyczące  realizacji

środków  finansowych  przez  poszczególne  jednostki.  Opracowane  informacje  są  bardzo

przejrzyste i czytelne.

-   p. H. Paczkowska – Dyrektor MiPBP

poinformowała Radnych, że w bibliotece prowadzone będą przez cały okres wakacji zajęcia

z dziećmi. Biblioteka pozyskała na ten cel środki z  NBP oraz z konta Miejskiej Komisji

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Ponadto  placówka  jako  jedna  z  sześciu

w województwie  wygrała  konkurs  organizowany przez  Marszałka  Województwa,  za  co

otrzymała nagrodę w wysokości 5 tys. złotych.



W  ramach  zajęć  wakacyjnych  prowadzone  będą  warsztaty  edukacyjne  i  liczne  gry

komputerowe.

Wachlarz  zaplanowanych  zajęć  z  dziećmi  jest  bardzo  szeroki.   Pracownicy  biblioteki

pomimo, że jest to dla nich dodatkowe obciążenie pracą zadbali oto aby program zajęć był

atrakcyjny.  

W planie ujęto m. in.:

– wyjazd do skansenu w Kłóbce  (środki finansowe przekazał ZE i banki),

– konkurs plastyczny o nagrodę Burmistrza Miasta,

– wyjazd do Jarantowic i zwiedzanie gospodarstwa agroturystycznego.

Pani  Dyrektor  przekazała  Radnym,  że  w  maju  br.  w  bibliotece  odbyło  się  wyjazdowe

posiedzenie Członków Komisji Wojewódzkiej. Uczestnicy spotkania ocenili bardzo wysoko

pracę miejscowej placówki.

Pani Dyrektor serdecznie podziękowała dyrektorom szkół i nauczycielom za bardzo dobrą

współpracę z biblioteką, która również złożyła się na wysoką ocenę pracy placówki.

Pani Paczkowska wskazała, że  do naudzycieli, którzy na bieżąco współpracują z biblioteką

zaliczyć  należy  p.  Skrzypińską,  p.  Eznarską,  p.  Rolirad,  p.  Wekwejt  i  wielu  innych

nauczycieli miejscowych placówek.

Przeprowadzona – i bardzo udana- akcja pod hasłem  „Cała Polska czyta dzieciom” była bez

wątpienia wspólną zasługą nauczycieli i pracowników biblioteki.

Przewodniczący  Rady oświadczył,  że  władze  Miasta  również  wysoko  oceniają  pracę

radziejowskiej biblioteki.

Radny W. Juszczyński – przychylił się do oceny Przewodniczącego, jednak wyraził swoje

zaniepokojenie,  że  widmo  braku  funduszy  może  w  istotny  sposób  ograniczyć  pracę

biblioteki.

Przewodniczący Rady  odpowiedział Radnemu, że pewne działania w tym zakresie zostały

już podjęte. Członkowie Komisji zdrowia, oświaty, kultury i spraw socjalnych złożyli do

Burmistrza  oficjalne  pismo  upoważniające  do  renegocjacji  warunków  porozumienia

zawartego  pomiędzy  Miastem  a  Starostwem  Powiatowym  w  zakresie  realizacji  zadań

powiatowych przez miejscowe placówki kulturalne.



-   p. M. Siarkowska – p.o. Dyrektora Mi PDK

oceniła sytuację finansową domu kultury jako dość trudną. Pani Dyrektor została powołana

do pełnienia  obowiązków w październiku  ubiegłego  roku,  kiedy sytuacja  placówki  była

krytyczna.

Pomimo bardzo ograniczonych środków pieniężnych podejmowane są prace zmierzające

do poprawy estetyki placówki.  Przy bardzo niskich  nakładach udało  się  urządzić  jedno,

dodatkowe pomieszczenie.

Tegoroczny budżet domu kultury wynosi 150 tys. złotych, w tym 10 tys. przeznaczone jest

na  organizację  festiwalu  piosenki  francuskiej  i  harcerskiej  (drugi  festiwal  nie  odbył się

w tym roku).

Do dnia dzisiejszego wydatkowano już  132 tys. złotych. Wiadomym jest, że do końca roku

braknie  środków  na  zabezpieczenie  działalności.  Pracownicy  i  instruktorzy  chcieliby

rozszerzać  działalność jednak nie  pozwalają  na to  bardzo małe środki.  W domu kultury

zatrudnionych  jest  3  instruktorów,  którzy  otrzymują  za  swoją  pracę  wynagrodzenie

w wysokości 200,- złotych.

Właśnie z braku środków nie ma możliwości zatrudnienia innych instruktorów.

Dużym obciążeniem budżetu domu kultury były zobowiązania pracownicze, które wyniosły

około 30 tys. złotych.

Radna  K.  Staszyńska –  zgłosiła  uwagę  dotyczącą  materiałów  dostarczonych  Radnym.

Sprawozdanie nie zawierało zbyt wielu szczegółów, z których można byłoby się dowiedzieć

o sytuacji tej jednostki.

Zdaniem Radnej – Rada Miasta powinna się  zastanowić jaką przyjąć formę pomocy dla

domu kultury. Nieuniknione będą zmiany w budżecie Miasta, które powinny nastąpić w II

półroczu br.

Radna poprosiła o odpowiedź na następujące pytania dot. działalności placówki:

– z jakich środków i jakie instrumenty  zakupiono w tym roku dla domu kultury,

– jak często przyjeżdża na próby orkiestry dętej instruktor,

– czy w planie finansowym były ujęte koszty zatrudnienia tego instruktora oraz czy  nie

uszczupliły one w sposób zasadniczy budżetu jednostki,

– czy celowym jest tworzenie drugiego ogniska muzycznego.



Odpowiedzi udzieliła p. Dyrektor MiPDK:

– instrumenty zostały zakupione dla potrzeb orkiestry dętej za kwotę 5 tys. złotych. Środki

zostały  udostępnione  z  budżetu  domu  kultury  i  zostaną  w  najbliższym  czasie

zrefundowane przez Urząd Miasta. Zdaniem p. Dyrektor prowadzenie orkiestry dętej ma

swój cel. Występy orkiestry uświetniają wiele imprez okolicznościowych;

– orkiestrę  prowadzi   instruktor  p.  Janusz Malinowski.  Jest  bardzo dobrym fachowcem.

Coraz częściej pojawiają się przypadki, kiedy członkowie orkiestry nie chcą przyjeżdżać

na próby  na własny koszt;

– pomysłodawcą  zorganizowania  ogniska  muzycznego  przy  domu  kultury  był

p. Czaplewski.

Celowym byłoby kształcenie  w  ognisku  przyszłych członków orkiestry dętej.  Natomiast

nauczanie gry na pianinie czy gitarze nie jest uzasadnione.

Pani Dyrektor poinformowała Radę, że w chwili obecnej w domu kultury jest zatrudnionych

na pełnym etacie tylko dwóch pracowników. Zakres wykonywanej przez nich pracy jest

bardzo obszerny tematycznie i czasowo.

Przewodniczący Rady – przychylił się do uwagi p. Radnej i poprosił aby w przyszłości

materiały  stanowiące  przedmiot  dyskusji  były bardziej  obszerne  –  zawierały informacje

odzwierciedlające działalność jednostki.

Zdaniem  Przewodniczącego  funkcjonowanie  dwóch  ognisk  muzycznych  nie  powinno

stanowić w przyszłości żadnego problemu. Każda placówka będzie oddzielnie  wykonywać

przyjęte do realizacji zadania szkoleniowe.

Radny W. Juszczyński  - poprosił o dostarczenie pisemnego sprawozdania finansowego za

rok bieżący dotyczącego domu kultury.

Ad. 5 Sprawozdanie z działalności KS  „Start”  i  Ogniska TKKF  „ Radziejowianka”

Z  uwagi  na  nieobecność  Prezesa  –  uzupełniającą  informację  o  działalności  jednostek

sportowych przedstawił   p.  Mieczysław Czaplewski   -  Pełnomocnik  ds.  kultury,  sportu

i rekreacji.

Klub Sportowy  „Start”

W minionym sezonie  Klub  „Start” spadł na przedostatnie miejsce w V lidze. Niewątpliwie

miały  wpływ  na  to  trudności  organizacyjne  jakie  wystąpiły  w  ostatnim  okresie.

Brak  dostatecznych środków finansowych to  następny powód,  który decyduje  o  pozycji



klubu.  Dalszy  spadek  drużyny  zniszczyłby  wszystkie  osiągnięcia  działaczy  i  samych

sportowców, na które pracowali przez wiele lat.  Na uwagę zasługuje fakt bardzo dobrze

układającej  się  pracy  z  młodzieżą.  Drużyny  młodzieżowe  zajmują  wysokie  miejsca

w tabelach.

Ognisko  TKKF  „Radziejowianka”

W  Ognisku  działa  liga  tenisa  stołowego  i  sekcja  koszykówki.  Trwają  działania

organizacyjne do rozgrywek piłki  siatkowej. Działacze Ogniska skupiają się na organizacji

imprez masowych.

Na  stadionie  miejskim  planowane  jest  stworzenie  zaplecza  do  realizacji  różnych  form

rekreacyjnych – plac zabaw, miejsce do grilowania. W najbliższym czasie rozpocznie się

urządzanie  skate-parku.  Środki na kupno skoczni przekazał Zakład Energetyczny.

Pełnomocnik przekazał Radnym jakie imprezy kulturalne będą odbywać się w najbliższym

czasie:

– w lipcu gościć będzie w Radziejowie chór z Rosji,

– bractwo rycerskie „Chorągwi Pieszej Grodu Radziejów” wystąpi  w międzynarodowym

turnieju walk rycerskich, który odbędzie się na zamku w Golubiu-Dobrzyniu.

Pełnomocnik ds. kultury potwierdził, że wznowienie pracy z orkiestrą dętą nastąpiło z jego

inicjatywy.  Z  propozycją  kontynuowania   pracy  orkiestry  występowali  również  sami

członkowie  orkiestry.  Występy orkiestry dętej  w Mieście  mają  już  swoje  tradycje  i  nie

należy  tego  niszczyć.  W  sąsiednich  gminach  –  Dobre,  Osięciny,  Topólka,  Piotrków  –

orkiestry są bardzo popularne. Z uwagi na bardzo skromny budżet domu kultury, występują

trudności z realizacją kosztów przejazdu członków orkiestry na próby. Są to małe kwoty

sięgające 20 – 40 złotych miesięcznie. Ponieważ członkami orkiestry są również mieszkańcy

Gminy  –  zostaną  podjęte  rozmowy  z  wójtem  aby  orkiestra  była  reprezentacją  dwóch

jednostek samorządowych – Miasta i Gminy Radziejów.

Pełnomocnik  wyraził  swoje  ubolewanie,  że  instruktor,  który  zajmuje  się  orkiestrą  dętą

otrzymuje  tak  niskie  wynagrodzenie,  które  ponadto  wypłacane  jest  jeszcze  z  dwu

miesięcznym opóźnieniem.

Sytuacja finansowa placówki jest tak trudna, że nie ma nawet pieniędzy na zorganizowanie

kolacji dla członków chóru z Rosji.

Pozostały do  dyspozycji  budżet  nie  pozwala  już  na  podejmowanie   żadnej  działalności

kulturalnej. Konstrukcja budżetu tej placówki musi ulec zmianie. 



-    Ognisko  muzyczne  –  o  którym  była  już  mowa  –  ma  w  założeniu  inny  cykl

przygotowywania  dzieci  i  młodzieży.  Z  rozmowy  przeprowadzonej  z  p.  Filutowską,

wynikało że szkoła  muzyczna nie ma możliwości  przygotowywania uczniów do gry na

instrumentach wykorzystywanych w orkiestrze dętej.  Stanowisko p. Dyrektor było trochę

wygórowane, ponieważ zawsze można znaleźć możliwości współpracy. 

Pani Dyrektor Siarkowska jest przychylna zorganizowaniu w domu kultury ogniska, które

kształciłoby przyszłych członków orkiestry.

Około 10 lipca br. ukaże się drugi numer gazety „Radziejowianin”. Zbieranie materiałów

do tego numeru jest pracą bardzo czasochłonną.

Radny W. Juszczyński  - poinformował zebranych, że został upoważniony przez kibiców

Klubu „Start” do wyrażenia opinii, iż oskarżenie jakie padło pod adresem  sportowców po

spadku drużyny do niższej ligi , można odnieść również do Rady – Radnych.

Przewodniczący  Rady   uściślił  wypowiedź  Radnego,  że  oskarżenie  podało  tylko

w  odniesieniu  do  jednego  kibica,  który  obraził  sędziego  prowadzącego  mecz.  Za  to

przewinienie Klub został ukarany karą pieniężną, co uszczupliło  dodatkowo jego budżet.

Zdaniem Radnego, w takiej sytuacji winno się mówić tylko o tej jednej, konkretnej osobie,

a nie o wszystkich sportowcach i kibicach.

Radny  poprosił  o  przygotowanie  sprawozdań  finansowych  przez  „Start”

i  „Radziejowiankę”.

Ponadto Radny przekazał informacje jakie uzyskał od rodziców dzieci grających w piłkę,

że Klub nie kupuje im butów ani strojów sportowych. Radny poprosił o wyjaśnienie w tej

sprawie.

Radna K. Staszyńska  zapytała jakie dalsze działania podjął klub dotyczące nagannego

zachowania  na meczu jednego z kibiców.  W wyniku takiego zachowania  Klub poniósł

karę.

Zdaniem  Radnej  osoby,  które  zakłócają  porządek  na  meczu  powinny  być  publicznie

ujawnione „ich maski powinny wisieć na bramie stadionu” –cytat wypowiedzi Radnej.

Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  to  Klub  ponosi  odpowiedzialność  za  zachowanie

kibiców podczas rozgrywek. 

Burmistrz  Miasta  potwierdził,  że  do  niego również  dochodzą  głosy o  tym jakoby za

spadek drużyny odpowiadają władze Miasta. 



Znane są przypadki kiedy  „pseudo kibice”  Klubu wnoszą na stadion alkohol,  a potem

zakłócają porządek podczas meczu.

Burmistrz  podkreślił,  że  „Start”  jest  klubem  amatorskim,  a  nie  zawodowym.  Jego

działalność powinna być oparta na pieniądzach, na które Miasto stać.

Podobne zachowanie powinno być w kulturze. Stanowisko to nie świadczy jednak o tym,

że Burmistrz jest przeciwnikiem działalności kulturalnej czy sportowej.

Działalność naszych placówek kulturalnych i sportowych powinna się skupić na organizacji

imprez  masowych,  które  są  lepiej  odbierane  w  środowisku.  Powinny  to  być  imprezy

plenerowe  z  dużym  udziałem  mieszkańców  Miasta.  Za  takim  działaniem  powinien

przemawiać fakt, iż władze samorządowe zostały wybrane przez większość mieszkańców,

i to właśnie z myślą o nich trzeba pracować.

Jedno jest pewne – nie należy się spodziewać zwiększenia środków. Działalność jednostek

powinna się odbywać wyłącznie w granicach przydzielonego budżetu.

Miasto  musi  realizować  jeszcze  wiele  innych  zadań.  Bardzo  duże  potrzeby  występują

w  gospodarce  komunalnej,  jednak  zakres  prowadzonych  robót  uzależniony  jest  od

posiadanych środków.

Ad. 7  Podjęcie uchwał

-   projekt  Uchwały  Nr  XIII/91/2004  w  sprawie  zmiany  uchwały  o  wynagrodzeniu

burmistrza  przyjęty  został  stosunkiem  głosów:  9  głosów  za  przyjęciem,  przy  1  głosie

wstrzymującym;

-  projekt  Uchwały  Nr XIII/92/2004 w sprawie  zasad zwrotu wydatków za świadczenia

z pomocy społecznej;

przed przystąpieniem do głosowania  Kierownik MOPS przekazał Radzie, że Członkowie

Komisji zdrowia, oświaty, kultury i spraw socjalnych zgłosili wniosek o uzupełnienie zapisu

załącznika do uchwały poprzez dopisanie  w punkcie 1 – Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego.

Rada uwzględniła wniosek Komisji. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

-    projekt Uchwały  Nr XIII/93/2004  w sprawie  Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej w Radziejowie;



Radna Kazimiera Staszyńska poinformowała Radę, że zarówno projekt poprzedniej uchwały

jak i obecnie przedstawionej był przedmiotem analizy Członków Komisji zdrowia, oświaty,

kultury i spraw socjalnych. Obydwa projekty otrzymały pozytywną opinię Komisji.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

-   projekt Uchwały Nr XIII/94/2004  w sprawie uchylenia Uchwały  Nr XII/90/2004 z dnia

16 kwietnia 2004 roku w sprawie zasad pobierania opłaty targowej poza targowiskiem;

Przewodniczący Rady wyjaśnił,  iż  powodem uchylenia przedmiotowej  uchwały był brak

wskazania  inkasenta  dokonującego  poboru  opłaty.  Uchybienie  to  zostało  zapisane

w projekcie następnej uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

-    projekt   Uchwały   Nr XIII/95/2004  w sprawie  określenia  zasad ustalania,  poboru

i  terminów  płatności  opłaty  targowej  oraz  w  sprawie  wprowadzenia  zakazu  handlu

okrężnego na terenie Miasta Radziejów;

Radny  W.  Juszczyński  oświadczył,  że  rozumie  samą  potrzebę  uregulowania  handlu

okrężnego w Mieście. Jednak wskazanie tylko jednego miejsca do prowadzenia tego handlu

–  plac  przy MiPDK –  jest  zbyt ograniczone.   Taka  działalność  handlowa powinna  być

dopuszczalna  również  przy  szpitalu  czy  ul.  Działkowej,  gdzie  mieszka  większa  liczba

mieszkańców.

Burmistrz  Miasta  wyjaśnił  Radnemu,  że  aby prowadzić  działalność  handlową  należy

spełnić określone warunki sanitarne ( toalety dla osób handlujących). Warunki takie musi

zapewnić właściciel danego terenu.

W tym projekcie uchwały nie mogliśmy jeszcze wskazać drugiego prywatnego  targowiska

przy ulicy Objezdnej,  ponieważ  jest  ono dopiero  w trakcie  organizowania  i  trudno  jest

przewidzieć od kiedy zacznie funkcjonować. 

Radny J. Bartz  zaproponował aby rozszerzyć zapis punktu „c”  § 2 o  owoce i warzywa.

Zdaniem Radnego sprzedaż tych produktów odbywa się sezonowo, stąd nie powinno się

ograniczać ich sprzedaży.

Sekretarz  Miasta  -  przekazał  Radnym, że  projekt  uchwały został  opracowany w taki

sposób  aby można  było  egzekwować  jej  założenia.  Rozszerzenie  punktu  „c”  może  być

w praktyce trudne do wykonania, bo jak się będzie miała do tych założeń sprzedaż owoców

cytrusowych, która jest prowadzona praktycznie przez cały rok. 



Trzeba pamiętać, że wprowadzenie zasad sprzedaży będzie pewnym utrudnieniem zarówno

dla kupujących jak i sprzedawców, dla których taka działalność jest niejednokrotnie źródłem

utrzymania.

Przewodniczący  Rady zasugerował  aby  zaproponowany  przez  Radnego  Bartza  zapis

uzupełnić stwierdzeniem iż  będą to produkty własnej produkcji.

Radny oświadczył, że sprzedaż owoców i warzyw pochodzących z własnej produkcji nie

będzie na tyle duża aby stanowić konkurencję dla  pawilonu  „Lewiatan”.

Zdaniem Radnego W. Juszczyńskiego  następnym problemem, który się może pojawić

będzie sprzedaż ziemniaków, drobiu  czy jaj. Wszyscy handlujący tymi  towarami na pewno

nie zmieszczą się na targowisku.

Przewodniczący Rady  odpowiedział Radnemu, że Miasto nie dysponuje żadnym innym

terenem,   na  którym mogłaby być prowadzona  działalność  handlowa  przez  prywatnych

przedsiębiorców.

Radny L. Kurant zaproponował aby pozostawić zapis punktu „c”  bez zmiany.

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że działanie Miasta nie sprowadza się wyłącznie do ochrony

interesów  pawilonu  handlowego.  Miasta  nie  stać  na  spełnienie  warunków  sanitarnych

stawianych przez Sanepid.

Przewodniczący Rady poinformował Radnych, że punkt „c” § 2  zachowuje pierwotny

zapis projektu uchwały.

Przewodniczący zaproponował, aby dokonać zmiany zapisu  punktu 6 w § 1, w ten sposób

aby nie wskazywać w nim numeru uchwały, która określa wysokość stawki  opłaty targowej

obowiązującej na dany rok podatkowy.

Zapis tego punktu winien brzmieć: „stawka dzienna pobieranej opłaty targowej uchwalana

jest corocznie przez Radę Miasta Radziejów na dany rok podatkowy”.

Zaproponowaną przez Przewodniczącego Rady zmianę przyjęto jednogłośnie.

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały został poddany  pod głosowanie:

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  3  Radnych,  1  głos  był  przeciwny  i  6  głosów

wstrzymujących.

Uchwała została przyjęta większością głosów.

-    projekt  Uchwały  Nr  XIII/96/2004:  przedmiotowy  projekt  był  analizowany  na

posiedzeniu Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego. Projekt został zaopiniowany

przez Komisję pozytywnie.



Rada przyjęła jednogłośnie Uchwałę Nr XIII/96/2004. 

-  projekt  Uchwały   Nr  XIII/97/2004  w  sprawie  zmiany  uchwały  o  zaciągnięciu

długoterminowego kredytu;

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiana dotyczy uchwały podjętej na poprzedniej sesji

i jest podyktowana tym, iż po otwarciu ofert okazało się, że jedna z ofert jest niższa niż

pierwotnie  przewidywano.  Z  uwagi  na  to  nie  zachodzi  potrzeba  zaciągnięcia  kredytu

w wysokości 150.000 zł. tylko w wysokości 120.000 zł.

Radny W. Juszczyński  zapytał jak zostało zabezpieczone zobowiązanie Gminy w stosunku

do Miasta. Czy jest w tej sprawie podpisane stosowne porozumienie. Pytanie takie padło już

na posiedzeniu Komisji.

Sekretarz Miasta  odpowiedział  Radnemu, że Miasto Radziejów jest współwłaścicielem

i zarazem  zarządcą budynku. W myśl obowiązujących przepisów zarządca budynku winien

zabezpieczyć kredyt na realizację inwestycji. Wszyscy pozostali współwłaściciele wyrazili

zgodę  na  zaciągnięcie  kredytu  przez  dwa  podmioty  tj.  Starostwo  Powiatowe  i  Miasto

Radziejów.  Porozumienie  pomiędzy  współwłaścicielami  budynku  zostanie  podpisane

z  chwilą  zakończenia  procedury przetargowej  -  rozpatrzenie  protestów  złożonych  przez

oferentów. Termin składania protestów upływa z dniem dzisiejszym. 

Po złożonym wyjaśnieniu projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Uchwałę Nr XIII/97/2004  przyjęto jednogłośnie -  10 głosami. 

- projekt  Uchwały Nr XIII/98/2004  w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu;

Przewodniczący  Rady przekazał,  że  projekt  uchwały został   pozytywnie  zaopiniowany

przez Członków Komisji gospodarki komunalnej i mieszkaniowej.

Burmistrz Miasta  wyjaśnił, że określenie przedmiotowego kredytu jako „długoterminowy”

związany jest  z tym,  iż  termin jego realizacji   przechodzi na drugi rok kalendarzowy.

Zdecydowano się na zaciągnięcie tego zobowiązania tylko pod tym warunkiem, że będzie

ono spłacone w jednej racie. Jest to możliwe do zrealizowania, ponieważ spodziewamy się

znacznego   obniżenia  kosztów  utrzymania  budynku  administracyjnego,  uzyskanych  na

skutek  oszczędności energii cieplnej – po wymianie okien w obiekcie. 

Zaoszczędzone  w  budżecie  środki  będzie  można  przekazać  na  spłatę  przedmiotowego

kredytu.



Po  złożonych wyjaśnieniach Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Uchwałę Nr  XIII/98/2004  w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu przyjęto

jednogłośnie – 10 głosami. 

Ad. 8  Składanie wniosków i interpelacji przez  Radnych

Radny W. Juszczyński  zgłosił następujące wnioski:

– podjęcia działań zmierzających do wyjaśnienia oskarżenia złożonego przez p. Stanisława

Kanię  na  posiedzeniu  Komisji  budżetu,  finansów  i  porządku  prawnego,  w  sprawie

„zniknięcia”  11  i 7 tysięcy litrów oleju opałowego w kotłowniach osiedlowych;

– zobowiązania  właściciela  do  uporządkowania  skarpy  wzdłuż  schodów  przy  ul.

Kruszwickiej;

– udzielenia wyjaśnienia, czy  została wyrażona zgoda na wytyczenie wjazdu do stacji CPN

OLKOP od strony ul. Słonecznej. Rozwiązanie takie stwarzałoby poważne zagrożenie dla

mieszkańców tej ulicy, ponieważ nie ma tam chodnika.

 

Kierownik Referatu GKM   – p. Witold Janiak  odpowiedział Radnemu, że nikt z firmy

CPN nie występował do Urzędu Miasta o wydanie warunków zabudowy.

Burmistrz Miasta  uzupełnił wypowiedź Kierownika Referatu,  że około 2 miesięcy temu

przedstawiciele OLKOPU rozmawiali na temat wskazania terenu pod ustawienie zbiorników

z gazem.

Po dokładnym sprawdzeniu tej sprawy, Radnemu zostanie udzielona odpowiedź. 

Radny  poprosił jeszcze o wyjaśnienia w sprawach:

– zakończenia remontu baraku przy ul. Wyzwolenia,

– dalszego prowadzenia remontów cząstkowych dróg  w Mieście,

– założenia spowalniacza  ruchu na ul. Polnej przy przedszkolu.

Burmistrz  Miasta  wyjaśnił,  że  barak powinien być jeszcze docieplony  oraz należałoby

poprawić jego estetykę zewnętrzną,  jednak ze względu na brak środków prace nie będą

kontynuowane w bieżącym roku.

Kierownik Referatu  przekazał, że po zakończeniu prac prowadzonych przez MPGK – we

wskazanym przez Radnego miejscu, zostanie założony spowalniacz ruchu drogowego wraz

z oznakowaniem. Prace te powinny być wykonane do końca wakacji. 

p. Stanisław Kania – Prezes RTBS oświadczył, że nie pamięta aby składał jakiekolwiek



oświadczenia  dotyczące  braku  oleju  opałowego  w  kotłowniach.  Prezes  potwierdził,  że

powiedział tylko iż jest znacznie mniejsze zużycie oleju w kotłowni przy ulicy Chopina.

Radny S. Trawczyński   poruszył problem niszczenia starych drzew przez mieszkańców

Miasta. Ostatnio przy posesji p. Janiaka na Rynku uschło jednocześnie kilka starych lip.

Zachodzi domniemanie, że drzewa te zostały podniszczone środkiem chemicznym. Sprawa

ta powinna być skierowana do inspekcji ochrony środowiska.

Kierownik Referatu GKM potwierdził,  że jednoczesne zniszczenie trzech lip na Rynku

w sąsiedztwie domu p. Janiaka  jest dość dziwnym zbiegiem okoliczności. Sprawą zajmą się

odpowiednie służby.

Radny W. Juszczyński  wystąpił o uaktualnienie strony internetowej Miasta, na której nie

ma do dziś opublikowanych oświadczeń majątkowych Radnych.

Zdaniem Radnego – strona internetowa Gminy Radziejów jest bardziej czytelna. 

Sekretarz  Miasta  odpowiedział,  że  oświadczenia  majątkowe  Radnych  zostały

opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznych. 

Przewodniczący Rady  potwierdził, że wszyscy Radni złożyli w określonym terminie swoje

oświadczenia, które są udostępnione do publicznej wiadomości.

Ad.9  Wolne wnioski i zakończenie obrad

p. Tomasz Dominiak – Kierownik MOPS  przedstawił Radnym pełniejszy obraz oferty

wakacyjnej  dla  dzieci.  W  czasie  tegorocznych  wakacji  będzie  funkcjonować  świetlica

środowiskowa –  zostaną tylko zmienione  godziny jej  otwarcia.  Zaplanowane  są turnusy

terapeutyczne.

Część dzieci wyjedzie na 2-tygodniowy obóz wypoczynkowy. Najmniej ofert  organizacji

czasu wolnego jest dla młodzieży. Na stadionie zostanie udostępniony teren do jazdy na

deskorolkach.

W.  Gorzycki  –  Sekretarz  Miasta uzupełnił  informację  dotyczącą  funkcjonowania

placówek  oświatowych.  W sierpniu  –  po  wykonaniu  niezbędnych prac  adaptacyjnych –

zostanie przeniesiona do pomieszczeń byłego przedszkola świetlica środowiskowa. Decyzję

w tej sprawie podjęto w związku z tym, że do świetlicy chce przychodzić znacznie więcej

dzieci, stąd zaszła potrzeba zapewnienia znacznie większego pomieszczenia. W budynku -

po przedszkolu – planowana jest naprawa dachu, malowanie korytarzy i 5 sal lekcyjnych.



Jeżeli wystarczy środków zostanie wymieniona podłoga na dolnym korytarzu. W piwnicy

zostanie  wygospodarowane  pomieszczenie  na  szatnię.  Ponadto  rozważana  jest  zmiana

wejścia do budynku  od strony boiska szkoły podstawowej. Przygotowywane jest również

pomieszczenie dla pracowni internetowej. Na remonty placówek zaplanowano w budżecie

30 tys.  złotych.  Samorząd wystąpił  z  wnioskiem o  przydzielenie  dodatkowych środków

z rezerwy Ministerstwa Edukacji. Jeżeli wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie wówczas

do dyspozycji byłoby około 80 tys. złotych. Przeprowadzone remonty na pewno wpłyną

na funkcjonalność placówek oraz poprawią ich estetykę.

Radny Z. Kuczek zapytał czy do budżetu Miasta wpłyną dodatkowe środki z tytułu zajęcia

chodników na czas podłączania podziemnej instalacji elektrycznej.

Kierownik  Referatu odpowiedział,  że  inwestor  –  Zakład  Energetyczny  –  występował

do zarządców dróg o  wyrażenie zgody na zajęcie chodników. Najwięcej prac prowadzonych

jest na drogach powiatowych. Inwestor został zobowiązany do uiszczenia stosownej opłaty

za zajęcie pasa drogowego i chodnika.

Mieszkaniec Miasta(1) – zauważył, że źle się stało  iż  na dzisiejszych obradach nie ma

przedstawiciela „Startu”. Mógłby on wyjaśnić okoliczności nagannego zachowania kibica,

za co Klub musiał zapłacić karę pieniężną. Radna żartobliwie określiła, że „ maska takiego

pseudo kibica powinna być umieszczona na bramie stadionu”, ale są przecież inne skuteczne

działania zapobiegające takim zajściom. Zarząd Klubu może podjąć uchwałę o wyłączeniu

takiej osoby z uczestnictwa w prowadzonych rozgrywkach piłkarskich.

Mieszkaniec Miasta(1) zapytał dlaczego do zadań TKKF przypisano zorganizowaną przez

„Start” wycieczkę dla zawodników.

Przewodniczący wyjaśnił, że imprezy są organizowane wspólnie przez „Radziejowiankę”

i „Start”. Prezesem obydwu stowarzyszeń jest teraz ta sama osoba.

Zdaniem Burmistrza najważniejsze jest to, że wyjazd zorganizowany był dla sportowców.

Wśród  działaczy  panuje  opinia,  że  chociaż  Klub  ma  wielu  sympatyków,  to  brak  jest

chętnych do pracy w Klubie. Przykładem tego jest chociażby ostatnie  zebranie wyborcze,

kiedy nikt nie chciał podjąć się pracy w Zarządzie Klubu. Burmistrz wyraził swój podziw

dla tych osób, które zdecydowali się na tą współpracę. Do takich osób należy na pewno

Mieszkaniec Miasta(1).



Mieszkaniec Miasta(1) odpowiedział, że na niezbyt pochlebną  opinię  zasłużył sobie sam

Radny,  który  jest  jednocześnie  Przewodniczącym  Komisji,  kiedy  nie  chciał  przyjąć

propozycji pracy w Zarządzie Klubu. Taka postawa to świadectwo o sympatykach sportu

w Mieście.  Pan Koźmiński   udzielał  się  w Klubie,  kiedy miał  on do dyspozycji  budżet

w  wysokości  100  tys.  zł.  Teraz  kiedy finanse  „Startu”  spadły  o  połowę,  nie  chce  już

pracować  z  innymi  działaczami.  Według  Mieszkańca  Miasta(1) sportu  amatorskiego

z prawdziwego zdarzenia już nie ma.

Burmistrz   odpowiedział, że na uprawianie sportu zawodowego Miasto nie ma środków.

W mieście jest  do zrobienia  wiele  pilniejszych potrzeb,  chociażby z zakresu gospodarki

komunalnej, na które trzeba wydatkować znaczne środki.

Zdaniem Przewodniczącego Rady trudno jest określić jaki faktycznie jest dzisiejszy sport

– zawodowy czy amatorski. Jednak mieszkańcy przychodzą na imprezy sportowe, interesują

się wynikami. Miasto przekazuje na działalność sportową takie środki na jakie nas stać.

Znane są przypadki, kiedy większe miasta przekazują na sport znacznie mniej środków niż

nasz samorząd.

Kierownik MOPS przekazał, iż otrzymał nieformalną wiadomość, że Zarząd Klubu podjął

wewnętrzną  uchwałę  o  ograniczeniu  środków  dla  najmłodszych  zawodników.

Miejska Komisja ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  postanowiła uhonorować

tych sportowców i zorganizuje specjalnie  dla nich  wyjazd – wycieczkę. 

Starsi działacze klubowi  rozmawiają o sprzedawanych meczach i osiąganych z tego tytułu

korzyściach. Praktycznie możliwości zawodników już się wyczerpały. Komisja chce pomóc

Klubowi pod kątem wychowywania młodych zawodników. Pomoc ta może polegać np. na

objęciu patronatem jednej z młodszych grup zawodników, kupieniu dla nich butów i sprzętu

sportowego.  Członkowie  Komisji  zadbaliby  o  morale  tych  zawodników  poprzez

organizowanie  zgrupowań,  w których uczestniczyliby pedagodzy i  chętni  wolontariusze.

Jest szansa na odnowę zawodników w „Starcie”, którą trzeba koniecznie wykorzystać.

Mieszkaniec  Miasta(2)  poprosił  Burmistrza  o  podanie  więcej  informacji  na  temat

gazyfikacji  Miasta.  Na poprzedniej  sesji  Burmistrz  poinformował,  że  kotłownia  przy ul.

Objezdnej może być podłączona do gazociągu w sezonie  grzewczym 2004/2005. Czy jest to

nadal aktualny termin ?



Odp.  – według  ostatnich  danych termin  ten  nie  zostanie  dotrzymany. Przedsiębiorstwo,

które miało realizować to zadanie czeka na decyzję o warunkach podłączenia. Ponieważ

minęła już połowa roku, wątpliwym jest  rozpoczęcie tej  inwestycji  jeszcze w tym roku.

Bardziej prawdopodobny jest termin przyszłego roku.

Mieszkaniec  Miasta(2) zapytał  czy  dzisiejsze  wystąpienia  dyrektorów  placówek

kulturalnych i sportowych miały na celu podsumowanie pracy Pełnomocnika  ds. kultury. 

Mieszkaniec  Miasta(2) uważa,  że  opinia  o  pracy  p.  Czaplewskiego  stoi  pod  znakiem

zapytania.  Pełnomocnik  zapewniał  Radę  o  możliwościach  pozyskiwania  dodatkowych

środków na działalność kulturalną, jednak brak do dzisiaj  konkretnych efektów. Skupienie

się jedynie na zorganizowaniu w Mieście orkiestry dętej nie zostanie dobrze odebrane, kiedy

wśród mieszkańców jest coraz więcej ludzi biednych. Widmo podwyżki żywności i energii

elektrycznej jest dla mieszkańców  problemem znacznie poważniejszym.

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta:

-  wśród głosów krytykujących pracę Pełnomocnika, są również i takie, które mówią  że nie

podjęłyby się pracy wykonywanej przez p.  Czaplewskiego. Pani dyr. Filutowska traktuje

Pełnomocnika jak konkurencję dla szkoły muzycznej, a przecież dom kultury jest otwarty

dla szkoły, kiedy tylko zachodzi taka potrzeba. Niezrozumiałym jest skąd biorą się takie

negatywne odczucia.

 -  Zdaniem Burmistrza Miasto powinno mieć swoją orkiestrę. Koszty jej utrzymania nie są

wcale takie wysokie.

-   z  budżetu  administracji  pokrywane  są  koszty  utrzymania  2  portierów,  a  także  2

pracowników  zatrudnionych  w  ramach  prac  interwencyjnych,  którzy  faktycznie  pracują

w  bibliotece.  Takie  działania  zwiększają  wydatki  administracji.  Podobnie  jest

z  zatrudnieniem  p.  Czaplewskiego Koszty ponosi  tylko Urząd,  a  z  wykonywanej pracy

korzystają  wszystkie  jednostki  kulturalne  i  sportowe.  Dla  pracowników  Urzędu  trzeba

stworzyć  motywację  do  pracy.  Zatrudniamy  pracowników  młodych,  legitymujących  się

wyższym wykształceniem, którzy pracują za najniższe wynagrodzenie.

-  Oceną wyników pracy p. Czaplewskiego powinna się zająć Komisja.

Mieszkaniec Miasta (2) wyjaśnił, iż chodziło mu o potwierdzenie czy na dzisiejszej sesji

miało miejsce podsumowanie pracy p. Czaplewskiego.

Burmistrz  stwierdził,  że nie chciałby aby postawiono go w sytuacji  kiedy musiałby sam

odpowiadać za podejmowane działania. Po to między innymi został powołany Pełnomocnik.



Jest to osoba, która wykazuje się dużym zaangażowaniem w pracy. Dzięki jego inicjatywie

będziemy mogli gościć w Radziejowie chór z Petersburga.

Mieszkaniec Miasta(1) – przypomniał, że pierwszy występ tego chóru  odbył się 2 lata

temu, kiedy nie pracował jeszcze p. Czaplewski, a więc nie jest to jego osobista zasługa.

Burmistrz udzielił odpowiedzi, że Pełnomocnik będzie zatrudniony w Urzędzie do końca

roku. Jest dobrym organizatorem, pracujący z zapałem i wielkim oddaniem, poświęca na

pracę zawodową swój wolny czas. Burmistrz potwierdził, że jego zatrudnienie jest celowe

i potrzebne, jednak decyzję o jego dalszym zatrudnieniu podejmie Rada Miasta.

Radna  K.  Staszyńska  nie  kryła  swojego  niezadowolenia  z  faktu  zatrudnienia

Pełnomocnika.  Podobne  zdanie  w  tej  sprawie  mają  Członkowie  Komisji,  których  nie

satysfakcjonuje jego praca.

Radna  zapytała  dlaczego  Burmistrz  w  swych  wypowiedziach  często   krytykuje  szkołę

muzyczną. Dlaczego do pracy w kulturze nie zostali wykorzystani pracownicy zatrudnieni

w  bibliotece.  Zdaniem Radnej  najwyższy czas  skończyć już  z  zatrudnianiem emerytów

i rencistów w jednostkach organizacyjnych (szkoły, przedszkole). W dziedzinie kultury  na

pewno dużo mogłaby zrobić p. Dyrektor domu kultury wspólnie z pracownikami biblioteki

i Urzędu. 

Radna zapytała Burmistrza dlaczego p. Siarkowska jest ciągle zatrudniona jako pełniąca

obowiązki dyrektora, a nie jako dyrektor tej placówki. Tłumaczenie Radnym, że powołanie

Pełnomocnika miało na celu rozruszanie radziejowskiej kultury, jest po prostu śmieszne.

Biblioteka nie potrzebuje żadnej takiej pomocy, w tej jednostce dzieje się wiele ciekawych

rzeczy,  które  nie  są  wcale  zasługą   p.  Czaplewskiego.  Radna  wyraziła  swoją  opinię,

że dalsze zatrudnianie Pełnomocnika ds. kultury jest tylko uporem kilku osób. Na początku

mówiono o zatrudnieniu tylko na pół roku, teraz Radni dowiadują się, że okres zatrudnienia

został przedłużony o dalsze 6 miesięcy.

Radnej udzielił odpowiedzi Burmistrz Miasta:

– dalsze  przedłużenie umowy Pełnomocnikowi ds. kultury podyktowane jest tym, iż jest on

współorganizatorem  uroczystości  organizowanych  w  Płowcach  z  okazji  rocznicy

rozegranej bitwy polsko-krzyżackiej. Ponadto Pełnomocnik będzie występował z drużyną

rycerzy z Radziejowa,   w turnieju organizowanym na Zamku w Golubiu-Dobrzyniu.



– Szkoła Muzyczna chociaż jest placówką powiatową, często występuje z krytyką Miasta.

Wiele wiadomości pochodzi właśnie z jej kręgów. Jest to placówka, która często działa

na zasadzie  „towarzystwa wzajemnej adoracji”.

Radny  W.  Juszczyński   przypomniał,  że  w  dalszym  ciągu  oczekuje  na  odpowiedź

dotyczącą  umowy,  na  mocy  której  Burmistrz  otrzymywał  dodatek  za  korzystanie

z  prywatnego samochodu do celów służbowych. Czy p. Matczak dlatego nie udostępniła

Radnemu aneksów do  umowy ponieważ ich w danym momencie nie było, czy było to

podyktowane innymi względami.

Przewodniczący  Rady odpowiedział  Radnemu,  że  aneksy do  umowy były sporządzane

w takich terminach, jak wskazują ich daty.

Radny poprosił jeszcze o przedłożenie informacji na temat:

– organizacji przez Powiatowy Urząd Pracy  prac interwencyjnych w całym powiecie

– oraz zakresu umorzeń podatków w ubiegłym roku.

Burmistrz  odpowiedział,  że  podatki  w  kwocie  powyżej  100  złotych  są   podawane  do

publicznej  wysokości.  Natomiast  decyzje   o  umorzeniu   podatku  poniżej  tej  kwoty

podejmowane są na podstawie wywiadu środowiskowego. Zgodnie z przepisami nie są one

publikowane.  W  bieżącym  roku  miały  miejsca  dwa  przypadki  umorzenia  podatku  od

nieruchomości tj.

– dla Klasztoru OO. Franciszkanów z tytułu prowadzonej myjni samochodowej, przy czym

umorzone przez Miasto środki zostały przekazane na potrzeby  klasztornej jadłodajni

– oraz dla Komendy Powiatowej Policji  (w tym przypadku wysokość umorzonych środków

przekazano na zakupienie zestawu komputerowego dla potrzeb j komendy policji.

Obrady XIII  sesji Rady Miasta  Radziejów  zakończono o godzinie 14.50.

      Protokolant                 Sekretarz  Sesji
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